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ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΟΙΟΤΗΤΑΣ ΖΩΗΣ 
ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   5/2013 
 

ΑΠΟΦΑΣΗ   10/2013 
 

Στην Καλαμάτα σήμερα, την 2α Απριλίου 2013, ημέρα Τρίτη και ώρα 13:00 στο 

Δημαρχιακό Κατάστημα της οδού Αριστομένους 28, συνέρχεται στην 5η/2013 

συνεδρίαση η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής του Δήμου Καλαμάτας, μετά την υπ’ αριθμ. 

πρωτ. 16938/29-3-2013 πρόσκληση του κ. Προέδρου, που επιδόθηκε σύμφωνα με το 

νόμο.  

 
Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση αυτή ο κ. Δημόπουλος Δημήτριος, Αντιδήμαρχος 

Καλαμάτας, Πρόεδρος της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής και από τα τακτικά μέλη οι κ.κ. 

1) Γκλεγκλές Ιωάννης, 2) Καραγιάννης Ανδρέας, 3) Μανδηλάρης Ιωάννης, 4) 

Μωρακέας Σπυρίδων, 5) Ριζάς Χρίστος και 6) Χριστόπουλος Ιωάννης.  

 

Δεν παραβρίσκονται αν και κλήθηκαν νόμιμα τα τακτικά μέλη κ.κ. 1) Βασιλόπουλος 

Παναγιώτης και 2) Ντίντα Παναγιώτα.  

 

Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται επίσης το αναπληρωματικό μέλος της Επιτροπής 

Ποιότητας Ζωής κ. Μιχαλόπουλος Κων/νος.    

 

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της 

συνεδρίασης.  
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 1ο θέμα της ημερήσιας 

διάταξης με τίτλο : 

 Πιστοποίηση χρηστών κάδων οικιακής κομποστοποίησης. 

Εισηγούμενος το θέμα ο κ. Πρόεδρος αναφέρεται στην υπ’ αριθμ. πρωτ. 16426/27-3-
2013 εισήγηση του Τμήματος Ανακύκλωσης της Διεύθυνσης Διαχείρισης Απορριμμάτων 
& Οχημάτων του Δήμου Καλαμάτας, η οποία αναλυτικά έχει ως εξής:  
 
Θέμα: Πιστοποίηση χρηστών κάδων οικιακής κομποστοποίησης. 
 
Έπειτα από την με αρ.  75/2013  απόφαση του Δ.Σ, με την οποία αποφασίσθηκε η  
μείωσης των ΔΤ & ΦΗΧ από 10% σε 20% όσων κάνουν πιστοποιημένη χρήση οικιακών 
κάδων κομποστοποίησης, η πρότασή της υπηρεσίας για την διαδικασία πιστοποίησης 
της ορθής λειτουργίας ενός κομποστοποιητή, είναι η εξής:  

 Μετά από αίτηση του ενδιαφερόμενου, δυο υπάλληλοι της Υπηρεσίας μας, 
θα επισκέπτονται την οικία ή το αγρόκτημα στο οποίο βρίσκεται 
εγκατεστημένος ο κάδος κομποστοποίησης και μετά από επιτόπιο έλεγχο 
και φωτογράφηση θα υπογράφουν, ως εκλεκτές, ένα ειδικά διαμορφωμένο 
«πιστοποιητικό» ορθής λειτουργίας, το οποίο θα θεωρείται επίσης από την 
Προϊσταμένη του Τμήματος Ανακύκλωσης, τον Προϊστάμενο της 
Διεύθυνσης,  καθώς από και τον αρμόδιο Αντιδήμαρχο. 
 
Η ορθή λειτουργία του κάδου θα βεβαιώνεται εφόσον ο κάδος διαθέτει 
τα απαιτούμενα μακροσκοπικά χαρακτηριστικά.   
Δηλαδή: 

-Θα πρέπει να περιέχει ικανή ποσότητα οργανικής ύλης από τα 
«επιτρεπόμενα» αποκλειστικά υλικά. 

-Η οργανική ύλη θα πρέπει να παρουσιάζει ενδείξεις σταδιακής 
αποσύνθεσης, δηλαδή προς τον πυθμένα του κάδου θα πρέπει να βρίσκεται 
κόμποστ σχεδόν ώριμο, που θα διαθέτει τα ανάλογα χαρακτηριστικά 
(σκούρο χρώμα, μέτρια περιεκτικότητα σε υγρασία, άοσμο).  Στο επάνω 
τμήμα του κάδου θα πρέπει να υπάρχουν οργανικά υλικά σχετικά 
«φρέσκα».   

- Ο κάδος θα πρέπει να διατηρείται σε καλή κατάσταση και είναι 
απαλλαγμένος από υπερβολική υγρασία, οσμές, έντομα ή ζώα που 
δημιουργούν προβλήματα στη λειτουργία του ή αποτελούν ένδειξη για 
άστοχη διαχείρισή του (πχ μυγάκια, κάμπιες, τρωκτικά).  

Επιπρόσθετα για τους κάδους ‘κλειστού  τύπου’ (μπαλκονιού) θα 
πρέπει να εξακριβώνεται η περιεκτικότητα του κάδου  σε σημαντική 
ποσότητα ζώντων γαιοσκωλήκων. 

 
 Η Υπηρεσία μας θα διαβιβάζει μέσω πρωτοκόλλου τα πιστοποιητικά στην 

αρμόδια Οικονομική Υπηρεσία του Δήμου ώστε να γίνουν οι απαραίτητες 
ενέργειες για τη μείωση των τελών του εν λόγω δημότη. 

 Η υπηρεσία θα εκτελεί περιοδικά ελέγχους σε πιστοποιημένους χρήστες, 
ώστε να εξασφαλίζεται η συνέχεια στην ορθή χρήση των κάδων. 

 
Όλα τα ανωτέρω ισχύουν για τον αριθμό των κάδων που υπάρχουν αυτή τη 

στιγμή στο Δήμο μας.   Στόχος της υπηρεσίας είναι να αποκτήσουν και να 
διαχειρίζονται τα οργανικά απορρίμματά τους όλα τα νοικοκυριά της πόλης μας. 
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Σε περίπτωση που αυξηθεί ο αριθμός των χρηστών – δημοτών θα πρέπει να 
ενισχυθεί η υπηρεσία με προσωπικό που θα ασκεί τον έλεγχο και θα πιστοποιηθεί τη 
χρήση.   

Επισημαίνουμε ότι από την διαδικασία της οικιακής κομποστοποίησης δεν 
εξασφαλίζεται η κατ’ οίκον επεξεργασία και διάθεση του 100% των οργανικών 
απορριμμάτων που παράγονται σε ένα νοικοκυριό.  Π.χ. δεν μπορούν να διατεθούν σε 
κάδο οικιακής κομποστοποίησης ζωικής προέλευσης οργανικά απορρίμματα ή μεγάλες 
ποσότητες όξινων φυτικών υπολειμμάτων.  

 
 

Ο ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ 

 
Ακολουθεί διαλογική συζήτηση η οποία έχει ως εξής:  
 

 
Σε περίπτωση μη μονοκατοικίας ή μη αγροκτήματος, μιλάμε για 
πολυκατοικίες, που θα μπαίνουν αυτά τα πράγματα;  
 
Δεν το ξέρω να σου απαντήσω. Δεν ξέρω που θα μπαίνει, μπορεί ο 
καθένας να το έχει και στο μπαλκόνι του από ότι ξέρω, τους κάδους τους 

πλαστικούς.  
 
Ωραία. Και πως θα γίνεται μετά; Θα ανεβαίνει ο υπάλληλος της 
υπηρεσίας να ελέγχει στο μπαλκόνι του αλλουνού;  
 
Κατόπιν ραντεβού, θα κλείνουν ραντεβού και θα πηγαίνουν να κάνουν 
έλεγχο.  

 
Να απαντήσω σε αυτό. Είχα αγοράσει με κάποιο πρόγραμμα που επιδοτείτο  
από την ανακύκλωση και είχα πληρώσει ένα κάδο, από αυτούς τους ογκώδης 

κομποστοποίησης και ήρθε, μου ζήτησαν μέσα από το μικρό, είδαν ότι είχα αγοράσει, 
μου λέει κ. Ριζά «τον έχετε εγκαταστήσει»; Λέω ναι, ήταν μάλιστα τους πρώτους μήνες 
της θητείας μου και ήρθε η αρμόδια υπάλληλος και έλεγξε τον κάδο ότι πραγματικά 
λειτουργεί.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κατόπιν ραντεβού.  

 
Όχι, εγώ σκέφτομαι πρακτικά και τώρα μπορεί να είμαστε στην αρχή 
ακόμα και μπορεί να μιλάμε για 50 σπίτια, όταν τα σπίτια αυτά είναι 1000 

έχουμε προβλέψει διαδικασίες, άτομα κλπ, δηλαδή το βλέπω λίγο έτσι ……………… 
 
Καταρχήν αυτά τα 1000 σπίτια δεν θα είναι όλα μαζί, δεν θα είναι όλα 
μαζί, αυτά τα 1000 σπίτια δεν πρόκειται όλα μαζί να χρειάζονται 

επιθεώρηση. Θα γίνεται μέσα σε τακτά χρονικά διαστήματα και πιστεύω ότι θα 
υπάρχουν οι αντίστοιχοι υπάλληλοι, όπως αναφέρεται και στην εισήγηση, οι οποίοι θα 
κάνουν έναν προγραμματισμό σε αυτό τον έλεγχο.  

Υπάρχει κάποια άλλη ερώτηση;   

 
 
Έχουμε κάδους τώρα κλειστού τύπου;  

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΡΙΖΑΣ:  

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: 
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Δεν ξέρω. Είναι άρρωστη η εισηγήτρια και δεν τις έχω τις λεπτομέρειες 
όλες μαζί μου για να σας απαντήσω. Δηλαδή η κα Γιαννοπούλου που το 

ξέρει το θέμα, έχει πρόβλημα με το πόδι της γι΄ αυτό δεν μπόρεσε να έρθει σήμερα.  
 
Κύριε Αντιδήμαρχε, να σας πω γιατί πήγα και επισκέφθηκα και εγώ την 
Υπηρεσία για δική μου χρήση και  μου είπε  η Υπηρεσία να πάω να 

αγοράσω κάδο. Δεν έχει κάδο η Υπηρεσία, δεν υπάρχει κάδος. Αυτό που λέω τώρα εγώ 
είναι πριν από μια εβδομάδα και επισκέφτηκα την Υπηρεσία, ζήτησα κάδο και μου λέει 
δε υπάρχει να πας ν΄ αγοράσεις μόνος σου.  

 
Εφόσον δεν υπάρχουν κάδοι από εκεί και πέρα αναλαμβάνει τη 
διαδικασία της πιστοποίησης για να έχεις μειώσεις στα τέλη θεωρώ. Αν 

θέλετε περισσότερες πληροφορίες να μιλήσουμε  με την κα Γιαννοπούλου κάποια 
στιγμή.  

 
Πόσο στοιχίζει ο κάδος;  
 

ΦΩΝΗ: Κάποιο εικοσάρικο.  
 
40 ευρώ στοιχίζει των 200 λίτρων.  

 
Άλλη ερώτηση; Τοποθετήσεις υπάρχουν; Είναι κάποιος ο οποίος θέλει να 
προσθέσει κάτι;  

 
Πιστεύω ότι θα έπρεπε η Υπηρεσία ……… ακόμη και θα μπορούσε 
και οι δημότες να πληρώνουν, τέλος πάντων το κόστος του κάδου, 

να έχει προμηθευτεί ο Δήμος μια σειρά κάδων προκειμένου να είναι και της ίδιας 
τεχνολογίας, τέλος πάντων του ίδιου τύπου θα έλεγα. Συμφωνώ, δεν έχω ………….. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Γκλεγκλές. 

 
Το μόνο που θα ήθελα να προτείνω και θα το αναφέρω και στο Δημοτικό 
Συμβούλιο, επειδή αυτά τα προγράμματα έχουν ή τουλάχιστον θα 

έπρεπε να έχουν μια προοπτική, πιστεύω ότι για να λυθούν τα προβλήματα, γιατί όπως 
καταλαβαίνω όλοι μας, χωρίς να υπάρχει διάθεση τώρα αντιπολίτευσης κλπ., όλοι μας  
ψαχνόμαστε να το πω έτσι απλά, πιστεύω ότι θα έπρεπε ο Δήμος να έχει μεριμνήσει 
για ένα πιλοτικό πρόγραμμα αυτού του όλου εγχειρήματος, δηλαδή εγώ θα 
προτιμούσα να έχουν επιλεχθεί ας πούμε 2 άτομα, ή 5 άτομα ή 10 άτομα με ένα 
αγρόκτημα, 10 άτομα που ζουν στις πολυκατοικίες, 10 άτομα σε μια μονοκατοικία, 
διάσπαρτα και να υπάρξει ένα πιλοτικό πρόγραμμα διάρκειας δύο - τριών μηνών, έτσι 
ώστε να λυθούν τα όποια προβλήματα παρουσιαστούν, γιατί πιστεύω ότι βαδίζουμε 
στα σκοτεινά και πιστεύω ότι αυτά τα προγράμματα, έτσι που τα βάζουμε στον αέρα, 
ρε παιδί μου και βλέποντας και κάνοντας, πιστεύω ότι τα όποια προβλήματα μπορούν 
να αποθαρρύνουν τον κόσμο και τελικά να οδηγηθεί το πρόγραμμα σε αποτυχία, ενώ 
πραγματικά θα μπορούσαμε να το είχαμε υποστηρίξει διαφορετικά.  

 
Ο κ. Μιχαλόπουλος. 

 
Βασικά τοποθετούμαστε υπέρ του προγράμματος  με τις εξής 
παρατηρήσεις:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΜΑΝΔΗΛΑΡΗΣ;  

ΡΙΖΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΙΧΑΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ.:  
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Πρώτον θα προκύψει ζήτημα προσωπικού πιστεύουμε. Ειδικά αν επεκταθεί το μέτρο 
της κομποστοποίησης σε πολύ κόσμο, θα χρειαστεί προσωπικό, πράγμα το οποίο δεν 
έχει ο Δήμος και δεν θα θέλαμε εκεί, μήπως λόγω έλλειψης προσωπικού δώσουμε τη 
λειτουργία αυτή σε κάποιους ιδιώτες. Αυτή την παρατήρηση την πρώτη. 
Η δεύτερη παρατήρηση πιστεύουμε ότι οι μειώσεις που προβλέπονται για τα δημοτικά 
τέλη θα μπορούσαν να εφαρμοστούν με κοινωνικοοικονομικά κριτήρια. Τι εννοούμε; 
Τώρα κάποιοι μεγαλοσχήμονες, κάποιοι που έχουν χρήματα στην Καλαμάτα, νομίζω ότι 
είναι ανάξιο λόγου να τους απαλλάξουμε από 10 ευρώ το μήνα. Δεν είναι για αυτούς 
τίποτα το αξιόλογο. Για κάποιους φτωχούς είναι.  
Αν δε μπορούσαμε να κόψουμε από αυτούς τους έχοντες και κατέχοντες που λένε και 
δίναμε στους μικρούς, θα μπορούσαμε να κάνουμε και μεγαλύτερη αύξηση ακόμα από 
το 20%.  
Με αυτές τις δύο παρατηρήσεις τοποθετούμαστε θετικά υπέρ του προγράμματος. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Μωρακέας.  

 
Νομίζω ότι καταρχήν δεν ξέρω αν έχουμε υπ΄ όψιν μας εμπειρίες από 
άλλους Δήμους ή βαδίζουμε όπως είπε ο συνάδερφος στα τυφλά.  

Μήπως επειδή δεν ανακαλύπτουμε εμείς τη πυρίτιδα, σίγουρα θα υπάρχουν άλλοι που 
μπορεί να είναι ποιο προχωρημένοι. Δεν μπορεί να μην υπάρχουν, κατά τεκμήριο θα 
υπάρχουν. Οπότε μια εμπειρία, γιατί πραγματικά είναι ένα θέμα πολύπλοκο.  
Έχει βάση η παρατήρηση του συνάδερφου, μήπως έπρεπε να γίνει ένα πιλοτικό, για 
βγουν μερικά συμπεράσματα και μετά να γενικευτεί αυτή η εμπειρία και να πάρει 
κανονιστικό χαρακτήρα.  
Επίσης υπάρχει ένα θέμα, το οποίο είναι άσχετο ακριβώς στην ουσία του θέματος που 
συζητάμε, αλλά εφάπτεται, δηλαδή πως μπορούμε να κάνουμε μια καμπάνια, να 
διευρυνθεί ο αριθμός των ανθρώπων που είναι διαθέσιμοι να ακολουθήσουν αυτό το 
μοντέλο στο νοικοκυριό τους ας πούμε, αυτό τον τύπο διαχείρισης.  
Μήπως έπρεπε να το ανοίξουμε ενδεχομένως με καμπάνια, με ξέρω εγώ, υπάρχουν 
λογαριασμοί της ΔΕΥΑΚ, ένα χαρτί μέσα που να λέει ότι υπάρχει αυτή η δυνατότητα 
και το κυριότερο να τους επισημανθεί το κίνητρο το οικονομικό που υπάρχει ότι δεν 
είναι μόνο κάτι οικολογικό και κάτι σωστό, ορθολογικό, αλλά έχεις και οφέλη για το 
νοικοκυριό σου.  
Αυτά. Συμφωνούμε γενικά με τη ……………… 

 
Να προσθέσω τώρα έτσι μου έρχονται και κάποιες ιδέες, να προσθέσω  
και κάποια πράγματα και πάλι η ιδέα και για εμάς είμαστε υπέρ, απλά 

παράδειγμα θα μπορούσε ο Δήμος να έχει κάνει ένα διαγωνισμό, να προμηθευτεί ο 
Δήμος τους κάδους φυσικά με μεγαλύτερη έκπτωση, αντί να πληρώνει δηλαδή το κάθε 
άτομο 50 ευρώ, αν ο Δήμος πάει και  πάρει 1000 κάδους, πιστεύω ότι θα μπορούσε ο 
πολίτης να τα πάρει με 25 ευρώ και αυτό είναι κάτι. 
Και δεύτερον, θα μπορούσε ο Δήμος να έχει όχι μόνο επικοινωνιακά μεταδώσει αυτή 
την όλη διαδικασία, αλλά να το υποστηρίξει και με κάποια νούμερα. Δηλαδή ο κόσμος 
δεν καταλαβαίνει αυτά που λέμε εμείς «ξέρεις θα έχεις 10% μείωση τελών», αυτά 
ακούγονται λίγο ………….  Ξέρεις τι ακούει; Ακούει ότι εγώ πρέπει  να δώσω 50 ευρώ 
για να πάρω ένα κάδο και έχει ο Θεός ας πούμε. Ειδικά όταν εμείς δεν είμαστε έτοιμοι. 
Αν μπορούσε δηλαδή με ένα απλό παράδειγμα, να πει ότι αν πληρώνετε αυτή τη 
στιγμή ρε παιδί μου 30 ευρώ π.χ. σ΄ ένα χρόνο θα έχετε γλιτώσει τόσα. Αυτά ο 
κόσμος τα καταλαβαίνει. Είναι κάτι που τον ακουμπάει στην τσέπη του.   

ΜΩΡΑΚΕΑΣ:  

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ:  
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Με τις δύο αυτές παρατηρήσεις, εμείς υπέρ με επιφύλαξη και θα γίνει συζήτηση στο 
Δημοτικό Συμβούλιο.  

 
Εγώ θέλω να μεταφέρω μια προσωπική εμπειρία. Έχουμε  όπως προανέφερα 
στο σπίτι μας έναν κάδο 200 λίτρων, τον οποίο τον είχα πάρει, τον είχα 

πληρώσει 10 - 15 ευρώ, δεν  θυμάμαι, από το Δήμο Καλαμάτας πριν από 2,5 - 3 
χρόνια και τον χρησιμοποιώ και όπως είπα έχει έρθει και η υπάλληλος του Δήμου και 
έχει καταγράψει αυτό, προκειμένου να πληρώνουμε λιγότερα χρήματα κάποια στιγμή.  
Προφανώς ακόμη δεν πληρώνουμε. Σήμερα το κατάλαβα.  
Πρέπει να σας πω είναι μια προσωπική εμπειρία ότι είμαστε μια τετραμελής και πολλές 
φορές πενταμελής οικογένεια και πηγαίνω ουσιαστικά, μία με δύο σακουλίτσες του 
super market, τελικά απομεινάρια οικιακών σκουπιδιών στους κάδους που έχω παρά 
κάτω εκεί στη γειτονιά μας. Όλα τα υπόλοιπα τα ρίχνω μέσα στον κομποστοποιητή 
που πρέπει να είναι κάποια ειδικά. Δεν μπορούμε να ρίξουμε τα πάντα όπως 
καταλαβαίνετε, πρέπει να είναι οργανικά ουσιαστικά και μαζί με ένα κομματάκι, μετά 
από 4 - 5 μήνες, το οποίο δεν γεμίζει ποτέ, μετά από 4 μήνες έχω καταφέρει και έχω 
τουλάχιστον στα 3 χρόνια γύρω στα 5 κυβικά χούμους το οποίο αυτό ……………………. 
Άρα λοιπόν είναι πολύ σημαντικό όχι τόσο για την οικονομική παράμετρο που 
οπωσδήποτε πρέπει να ………………….., αλλά και ουσιαστικά για το περιβάλλον, 
συνεισφέρει  στο περιβάλλον και οικογενειακά κερδίζουμε ουσιαστικά το λίπασμα και 
τα φάρμακα και το χούμους το οποίο πολλές φορές πάμε να αγοράσουμε.  
 
ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ: Ναι αλλά αυτό είναι άλλο παράδειγμα. Εσύ που αυτό ………………………. 

 
Το χούμους αυτό κατ΄ αρχήν είναι άοσμο και άμα θέλεις να συνεισφέρεις στο 
περιβάλλον αλλά και στην τσέπη σου, αφού σου δίνεται αυτή η δυνατότητα, 

νομίζω ότι υπάρχουν κάδοι, όχι νομίζω το γνωρίζω πολύ καλά, γιατί έχω και τέτοιον 
κάδο, τον οποίο δεν τον χρησιμοποιώ όμως, στον οποίο ρίχνεις τα πάντα μέσα.  
Είναι κάδος ο οποίος είναι αεροστεγής, χωρίς να τρέχουν ζουμιά, έχει ένα βρυσάκι από 
κάτω, το οποίο το ενεργοποιείς και παίρνεις τα υπολείμματα και τα ρίχνεις μέσα στις 
γλάστρες.  
 
ΦΩΝΗ: Αυτά στο σπίτι σου.  
 
ΡΙΖΑΣ: Αυτό σε διαμέρισμα.  
 
ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ: Το πράγμα αρχίζει και μπερδεύεται.  

 
Αλλά το άλλο το οποίο προανέφερα, οι οργανικές ύλες οι καθαρές, τώρα 
κάνουμε μια συζήτηση για να καταλάβετε, εγώ πάντως είμαι 

εντυπωσιασμένος, σαν οικογενειάρχης, με αυτή τη μέθοδο της κομποστοποίησης, την 
οποία έχουμε εδώ και τρία χρόνια.   
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ακούσαμε πολλά πράγματα και κάποιες απόψεις ………………… 
 
ΜΩΡΑΚΕΑΣ: Να ρωτήσω κάτι κ. Πρόεδρε;   
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Βεβαίως ναι.  

 
Πρέπει να δούμε και λίγο και συλλογικές μορφές, δηλαδή, στις 
πολυκατοικίες ανά διαμέρισμα, είναι λίγο δύσκολο ο καθένας αλλά μπορεί 

ΡΙΖΑΣ:  

ΡΙΖΑΣ:  

ΡΙΖΑΣ:  

ΜΩΡΑΚΕΑΣ:  
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να γίνει σε κοινόχρηστη βάση ή και σε χωριά ακόμα. Τώρα στα χωριά βέβαια υπάρχει, 
ανακυκλώνουν από μόνοι τους, αλλά ενδεχομένως σε κάποιες περιοχές ……………. 

 
Όπως είπε και ο κ. Μωρακέας πρέπει να σκεφτούμε και άλλους τρόπους 
που να  αντιμετωπίσουν το συγκεκριμένο θέμα.   

 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Συνοικιακοί κομποστοποιητές που έχει βάλει ο Δήμος.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Δεν τους έχει βάλει ο Δήμος τους συνοικιακούς κομποστοποιητές.  

 
 Εγώ ζω σε μια γειτονιά που όλοι πηγαίνουν στον κοινόχρηστο και τα 
ρίχνουν.   

 
Αυτό θέλω να πω κλείνοντας ότι κατ΄ αρχήν ξεκινήσαμε αυτή τη 
διαδικασία με τους οικιακούς κομποστοποιητές. Έχουν γίνει κάποιες κατ΄ 

αρχήν προσπάθειες πιλοτικές εγώ θα τις χαρακτήριζα. Η Δημοτική Αρχή είναι ανοιχτή 
σε απόψεις, δηλαδή ξεκινάμε με αυτό το πράγμα, αλλά θα δούμε τι προβλήματα θα 
προκύψουν. Δεν είπε κανείς ότι είμαστε αμετακίνητοι, αν δούμε ότι κάτι δεν δουλεύει 
σωστά εδώ είμεθα για να το διορθώσουμε. 

 
Δηλαδή πηγαίνεις σε Δημοτικό κομποστοποιητή, θα βάλετε μείωση 
τελών; Γιατί όχι;  

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Αυτό ακριβώς, αυτό σας λέω. Αυτό ακριβώς σας λέω.  
 
ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ: ……………… (δεν ακούγεται) 

 
Η τάση διαχείρισης των απορριμμάτων είναι περιβαλλοντικής μορφής.  
Δηλαδή πάμε σε κομποστοποιητές, πάμε σε ανακυκλώσεις, πάμε σε 

αυτές τις διαδικασίες. Τώρα ξεκινάμε, κάνουμε τα πρώτα βήματα, σταδιακά θα 
κινηθούμε προς αυτή την κατεύθυνση. Νομίζω πως είναι προφανές, δεν νομίζω πως 
χρειάζεται να το αναλύσω αυτό.  
Από εκεί και πέρα θα δούμε τη διαδικασία, θα δούμε τα λάθη, θα δούμε τα οφέλη και 
ανάλογα θα κινηθούμε προς αυτή την κατεύθυνση.  
 
Η πλειοψηφία υπέρ, οι κύριοι έχουν κάνει τις παρατηρήσεις τους. Ομόφωνα.  
 
 
Η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης αφού 
λαμβάνει υπόψη της την παραπάνω εισήγηση,  
 

Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι     Ο Μ Ο Φ Ω Ν Α 
 
Εισηγείται στο Δημοτικό Συμβούλιο την έγκριση της διαδικασίας 
πιστοποίησης χρηστών κάδων οικιακής κομποστοποίησης, σύμφωνα με την 
υπ’ αριθμ. πρωτ. 16426/27-3-2013 εισήγηση του Τμήματος Ανακύκλωσης 
της Διεύθυνσης Διαχείρισης Απορριμμάτων & Οχημάτων του Δήμου 
Καλαμάτας, η οποία αναλυτικά καταχωρείται στο ιστορικό της απόφασης 
αυτής.    
 
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως 
ακολουθεί : 
 

Η ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΟΙΟΤΗΤΑΣ ΖΩΗΣ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ           ΤΑ ΜΕΛΗ 

Δημήτριος Δημόπουλος  1. Γκλεγκλές Ιωάννης 

  2. Καραγιάννης Ανδρέας 

  3. Μανδηλάρης Ιωάννης   

  4. Μωρακέας Σπυρίδων   

  5. Ριζάς Χρήστος   

  6. Χριστόπουλος Ιωάννης  

 
Ακριβές Απόσπασμα 

Καλαμάτα 10 Απριλίου 2013 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

ΤΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΠΟΙΟΤΗΤΑΣ ΖΩΗΣ 
 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ Γ. ΔΗΜΟΠΟΥΛΟΣ 
(ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ) 

 
 
 
 


